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§ 170 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) till dagens 
sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 
 
- - - - - 
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§ 171 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2013-12-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 
 
Inbjudningar 

 

Inbjudan – sociala insatsgrupper, 23 januari  
  

Rapporter 
 

Reserapport Edge Cities Network 2013  Annika Londono 
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:51  
Cirkulär 13:65  
Cirkulär 13:68  
Cirkulär 13:69  
  

Övrigt 
 

Internrevision – granskning av bistånd mm Lena Dahlstedt 
  
 
- - - - - 
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§ 172 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-12-17 

Ärende Ansvarig 
Kommungemensam 
dokumenthanteringsplan för 
inköpsprocessen dnr: KFKS 2013/668-004 

Administrativ direktör Mats Bohman 
(arkivarie Helena Lindahl) 

Gallringsbeslut för kommuninvånarregistret 
KIR dnr: KFKS 2013/745-008 

Administrativ direktör Mats Bohman 
(arkivarie Amanda Bartak) 

  
 
- - - - - 
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§ 173 KFKS 2013/754-001 

Informationssäkerhetspolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar den föreslagna informationssäkerhetspolicyn. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram två styrdokument gällande informationssäkerhet. I 
informationssäkerhet ingår att säkerställa informationens tillgänglighet, riktighet, 
konfidentialitet samt spårbarhet. Det ena styrdokumentet är en policy som antas av 
kommunstyrelsen. Stadsdirektören kommer sedan att fastställa ett dokument gällande 
genomförandet, Så här gör vi i Nacka - informationssäkerhet.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 november 2013 
Informationssäkerhetspolicy 
Så här gör vi i Nacka - informationssäkerhet 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 174 KFKS 2009/627-055  

Förlängning av avtal med Tieto om systemdrift 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen utnyttjar optionen att förlänga avtalet med Tieto 
om systemdrift för perioden 2015-04-01 till och med 2017-03-31 och om föreslagna 
justeringar i avtalet. 
 
Arbetsutskottet beslutar för egen del att ärendet, till kommunstyrelsens sammanträde den 
13 januari 2014, ska kompletteras så att säkerhetsaspekten i molntjänster beaktas. 
 

Ärende 
Kommunen har avtal med Tieto om systemdrift. Avtalet gäller till och med 2015-03-31. 
Det finns möjlighet att förlänga avtalet med två år. Stadsledningskontoret föreslår att 
avtalet förlängs till och med 2017-03-31. Systemdriften fungerar väl och är stabil. Flera 
andra stora upphandlingar ska genomföras under 2014, vilket skulle göra det svårt att även 
göra en upphandling av systemdrift. Stadsledningskontoret har diskuterat förlängningen av 
avtalet med Tieto. Inom ramen för avtalet görs bland annat justeringar av kostnaderna för 
lagring som sänks. Kostnaden för den bemanning på plats i kommunen som Tieto har 
höjts, men får samtidigt utökat innehåll. Den avtalade prissänkningen med 8 % per år 
genomförs varje år. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 november 2013 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att ärendet, 
till kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari 2014, skulle kompletteras så att 
säkerhetsaspekten i molntjänster beaktas. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Som socialdemokrat strävar vi efter att få mer ur varje spenderad skattekrona. Därför 
hade det varit adekvat om driftsavtalet upphandlades redan nästa år. Dock skulle en sådan 
upphandling för att falla väl ut behöva förberedas ordentligt med hänsyn till vilka delar som 
kan vara mer effektiva att driva ”in-house” och vilka delar som borde läggas ut på externa 
utförare. Vi har förståelse för tjänstemännens situation där flera andra stora upphandlingar 
under 2014 kommer att göra det svårt att fullt ut även driva detta upphandlingsprojekt. Vi 
reagerar dock fortfarande på de väldigt höga kostnaderna för lagring och är förvånade över 
den prisnivån när vi jämför med andra molntjänster. Kostnaden för lagring bör ses över 
ytterligare för att få ner totala avtalskostnaden. 
Relaterad till frågan om lagring och molntjänster är också hur vi säkerställer en hög och 
tillförlitlig nivå utifrån den personliga integritetsaspekten. Frågan är inte helt lätt och vi 
borde tydligare i underlaget kunna belysa och ställa krav på vilket data som garanteras 
lagring endast i Sverige och vilket data som riskerar att lagras utanför landets gränser och 
var det i så fall lagras.” 
 
- - - - - 
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§ 175 KFKS 2013/33-050 

Upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar följande principer för upphandling av IT-platsrelaterad utrustning. 

• Upphandlingen genomförs som konkurrenspräglad dialog. 
• Datorer och annan hårdvara kravställs i en del för pedagogisk verksamhet och en 

för icke pedagogisk. Kommunen köper utrustningen. 
• Skrivare upphandlas som tjänst. 
• Avtalstiden är 3 år med möjlighet att förlänga 2 + 2 år. 
• Återstående restvärden som finns kvar på nuvarande avtal när det löper ut löses ut.  

 

Ärende 
Kommunen kommer att behöva genomföra en upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad 
utrustning. Avsikten är att avtalet ska gälla från och med 1 april 2015. Förslaget är att 
upphandlingen genomförs som en konkurrenspräglad dialog. Den delas upp i en del 
avseende dator och annan hårdvara för pedagogisk verksamhet, en del för icke pedagogisk 
verksamhet samt en del avseende skrivartjänster. Anbudsgivare kan välja att lägga bud på 
en eller flera av de tre delarna. Restvärden på datorer och skrivare som återstår när 
nuvarande avtal avslutas löses ut. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 november 2013 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”IT har kommit att bli en stor och svårbudgeterad kostnad för skolan under åren 
nuvarande avtal gällt. När nu ett nytt avtal kommer att tecknas och gamla datorer ska lösas 
ut till restvärdet så är det en uppenbar risk att en del skolor kommer att drabbas av 
oväntade kostnader. Det totala restvärdet är inte så stort utan att kommunen på något sätt 
bär kunna förhindra att enskilda skolor drabbas. 
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En risk med det nya avtalet är att supportfunktionen inte längre kommer att ingå i avtalet. 
Redan nu har det vart så att befintlig support inte fungerat bra för skolan som därmed 
skapat egna lösningar och i praktiken fått betala två gånger för supporten. I praktiken har 
det också kommit att belasta många lärare väldigt hårt med hantering av felanmälningar, 
byte av datorer och inte minst att få anpassa undervisningen när elever saknat datorer p.g.a. 
att trasiga datorer inte ersatts i tid. Vi befarar att det nya IT-avtalet kan komma att belasta 
lärarna i än högre utsträckning. Det är viktigt att kommunen vidtar åtgärder för att 
förhindra det.” 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2013/674-485 

Ridverksamheten i Nacka kommun 
Information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar utredningen om ridverksamheten i Nacka kommun till 
protokollet. 
 

Ärende 
En utredning på uppdrag av stadsdirektören och natur- och fritidsdirektören har 2013 
sammanställt beslut och ingångna avtal samt handlingsutrymme gällande ridverksamhet ur 
ett barn- och ungdomsperspektiv. Det finns ett gediget och inte alltid så tillgängligt material 
kring ridverksamheten i Nacka. Ett stort antal ärenden har behandlats politiskt i Nacka 
under 2000-talet, i olika nämnder.  
 
Besluten kan kategoriseras till fem övergripande frågor: utöka mångfalden/allmän 
inriktning, ridcheck/finansiering, ridanläggning vid Velamsund, Compass vid Drevinge och 
ny ridskola vid Källtorp. Kartläggningen av beslut och händelser i dessa ärenden finns 
summerade i bilaga 1; Sammanställning av kommunala beslut och ingångna avtal. En 
enklare jämförelse av kommunens kostnader för idrottsanläggningar och fritidsgårdar, och 
deras användningsgrad, har gjorts. Utredningen konstaterar ett antal förslag till förbättring, 
varav flertalet ligger inom fritidsnämndens uppdrag.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 december 2013 
Slutrapport för utredningen kring ridverksamheten i Nacka kommun samt dess bilaga med 
summering av fattade beslut. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle (M) lät anteckna följande. 
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”Kommunens utgångspunkt bör vara att ridsport i så stor utsträckning som möjligt ska 
likställas med andra idrotter. Det är troligen den enskilt viktigaste insatsen för att ge flickor 
och pojkar samma förutsättningar. Ridutredningen visar på ett tydligt sätt att ridsporten i 
Nacka, i likhet med de flesta andra kommuner, nte har samma ekonomiska förutsättningar 
som andra idrotter. Det är rimligt att kommunen om nödvändigt subventionerar hyran för 
ridskoleanläggningar som är öppna för allmänheten, precis som man gör för andra 
idrottsanläggningar. Ridskoleverksamhet har inte en sådan lönsamhet att verksamheten 
själv kan bära kostnaden för en ny eller påkostad renoverad anläggning. 
  
För att ridverksamhet ska kunna ha en fungerande ekonomi krävs att anläggningskostnaden 
hålls nere. Min erfarenhet är att erfarna entreprenörer i denna bransch har kompetens att 
skapa bra och trevliga anläggningar och verksamheter till en rimlig kostnad. En viktig del är 
därför att kommunen ger befintliga och nya entreprenörer och föreningar goda 
förutsättningar att driva verksamhet. Det kan handla om att upplåta kommunal naturmark 
som betesmark och rasthagar, att tillåta ridning enligt allemansrättens riktlinjer i naturen, 
även i naturreservaten, att anlägga ridstigar där det behövs och att tillåta en eller annan 
ridvolt eller ridhus på kommunal mark. Kommunens förhållningssätt och attityd till hästar 
och ridning ska vara hjälpsam och positiv. Det ska råda konkurrensneutralitet mellan de 
olika ridskolorna. Det är därför oacceptabelt att skillnaden i kommunal subvention är tre 
gånger så hög på den ena ridskolan. 
  
Ett av förslagen i utredningen är en ridcheck till barn och ryttare som rider. Det är positivt 
om det kan styrkas att kostnaden för ridning är orimligt hög i jämförelse med andra sporter 
och att priset avhåller intresserade barn och ungdomar från att rida. Jag kan inte klart utläsa 
att det faktiskt är så. Bara 4 % svarar att de inte rider fast de skulle vilja och det fanns flera 
skäl till detta.  Förmodligen ges ridskolorna bättre utvecklingsmöjligheter av en 
anläggningssubvention.  
  
Ett annat förslag är att ridskolan i Velamsund ska erbjudas att köpa stallen och erbjudas att 
själva bygga ett ytterligare ridhus för att kunna utveckla verksamheten. Det är ett klokt 
förslag. Verksamheten som bedrivits av samma entreprenör i 40 år vet hur man bygger och 
underhåller denna typ av anläggning på bästa och mest kostnadseffektiva sätt. Ett långt 
kontrakt för upplåtelse av hagar, som dessutom är en viktig skötselåtgärd i naturreservatet, 
bör också ingå i upplägget. Kommunens hyresavtal med Erstavik för stall 
Compass/Drevinge bör efter avtalstidens utgång omförhandlas och om möjligt övertas av 
ridverksamheten efter avtalstidens utgång. Angående ridanläggning i Källtorp verkar det i 
dagsläget som det inte finns underlag för en ytterligare ridskola. Dessa planer bör därför 
läggas ner tills vidare.” 
 
- - - - - 
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§ 177 KFKS 2013/182-040 

Revisionsskrivelse om brister i underlag för beslut om 
investeringar och om mål och budget 2014-2016  
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande angående revisorernas 
anmärkning om brister i underlag för kommunfullmäktiges beslut om investeringar och om 
mål och budget 2014-2016. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om förslag till investeringar och om mål och budget 2014-
2016 vid sammanträde 2013-10-21 och 2013-11-04 och kommunfullmäktige fattade beslut 
budgeten i enlighet med kommunstyrelsens förslag vid sammanträde 2013-11-11. 
Revisorerna i Nacka önskar en kommentar till kvalitetsbrister i underlagen för förslagen till 
beslut. I förslaget till yttrande informeras om att en utvärdering av budgetprocessen har 
genomförts och åtgärder kommer att vidtas för att kvalitetsbrister ska undvikas i framtida 
mål- och budgetdokument. Det ska dock noteras att bristerna inte avsåg siffermaterial som 
ingick i det som kommunfullmäktige föreslogs besluta. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 december 2013 
Förslag till yttrande till revisorerna 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Revisorerna påpekar något som vi i oppositionen många gånger framfört klagomål på. 
När oppositionen ska ta fram sina budgetförslag så är det viktigt att kunna relatera dem till 
majoritetens förslag liksom en hel del av faktamaterialet (siffror!) tas just därifrån. Då är det 
förödande att underlaget är så bristfälligt. Detta, i kombination med att tiden från det att 
majoritetens förslag är tillgängligt till dess att oppositionen måste har sina förslag klara är så 
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kort, försvårar oppositionens förutsättningar att bedriva en bra oppositionspolitik. Det är i 
praktiken ett demokratiproblem!” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Ordning och reda ger kvalitet. Detta gäller i stora ekonomiska projekt som exploateringar, 
museiprojekt eller stadshusbygge såväl i fråga om budgetens utformning. Majoriteten har 
tillgång till en stor del av kommunens resurser för att beräkna och lägga fram sitt 
budgetförslag. I Nacka läggs inte en tjänstemannabudget, utan detta har sedan ett antal år 
smält samman med majoritetsbudgeten. Detta i sig utgör ett demokratiskt underskott och 
riskerar att politisera tjänstemannaförvaltningen. När majoritetsbudgeten dessutom 
innehåller felaktigheter så pass sent i processen och av den art att det föranleder 
revisorernas påpekande blir det naturligtvis ett ännu större hinder i det demokratiska 
arbetet och för oppositionen att jobba med budgeten.” 
 
- - - - - 
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§ 178 KFKS 2013/750-149 

Analys av näringslivet i Nacka kommun 
Information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Den analys av näringslivet i Nacka som har gjorts under hösten visar bland annat att antalet 
årsarbeten har ökat med 22 % och att företagstillväxten är 47 %, något som är höga siffror 
i Sverige. Andelen anställda ökar i mindre företag och det är inom områdena bygg, 
företagstjänster, verkstad och IT/telekom som ökningen sker. Nacka kommun kommer att 
använda analysen vidare för att utveckla en mer behovsanpassad mark- och 
lokaliseringsservice. Förhoppningsvis ska detta leda till fler arbetstillfällen i Nacka.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 december 2013 
Analys näringslivet i Nacka 2013 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Vi socialdemokrater ser att framtidens jobb och tillväxt skapas framförallt i små- och 
medelstora bolag. För att lösa arbetslöshetsfrågan behöver vi fler entreprenörer som 
känner tryggheten i sin vardag, har adekvat utbildningsnivå och bra stöd för att starta 
företag och få sitt företag att växa. I rapporten kan vi utläsa att många i Nacka startar 
företag, vilket är glädjande. Dock är vi lite oroade över den låga andelen bolag som växer 
till mer än 1 eller 2 personer och den stora andelen av bolagen som år efter år har låg 
förädlingsvärde. Vi vill få fler bolag som växer. Därför har vi bland annat förslag på att 
inrätta ett regionalt innovationscentrum.” 
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Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”Analysen visar att det går bra för företagen i Nacka. Tillväxten i näringslivet i Nacka är 
mycket hög, bland de högsta i landet. Antalet årsarbeten har ökat med 22% (2 819 nya 
jobb) och antalet företag med 47% (1 372 nya företag) sedan 2007. Analysen är ett viktigt 
underlag för den markstrategi för fler företagsetableringar och nya jobb som 
kommunfullmäktige, på Alliansens förslag, beslutat ska tas fram under 2014.” 
 
- - - - - 
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§ 179 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 
 


	§ 170
	Adjungering
	Beslut

	§ 171
	Anmälningar
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Ärende
	Åtgärd/ansvar
	Rapporter
	Cirkulär, SKL
	Övrigt


	§ 172
	Delegationsbeslut
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Ärende
	Ansvarig

	§ 173 KFKS 2013/754-001
	Informationssäkerhetspolicy
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 174 KFKS 2009/627-055 
	Förlängning av avtal med Tieto om systemdrift
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 175 KFKS 2013/33-050
	Upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 176 KFKS 2013/674-485
	Ridverksamheten i Nacka kommun
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 177 KFKS 2013/182-040
	Revisionsskrivelse om brister i underlag för beslut om investeringar och om mål och budget 2014-2016 
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 178 KFKS 2013/750-149
	Analys av näringslivet i Nacka kommun
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 179
	Övriga frågor
	Beslut


